
„Zobuďte sa, kresťania, pretože ak sa nezobudíte, zhyniete. 

Ukazujem vám hore: Nebesia,Boha; ukazujem vám srdce Kresťanstva: 
vatikánsky Rím;ukazujem vám svätostánok. Bráňte ich, aby ste boli obránení.

2.LEKCIA

4. január 1948
Rim 1, 17

Najsvätejší Autor hovorí:
«„Spravodlivý bude žiť z viery." Vyslovujúc tieto slová, Heb2,4 apoštol - kedysi pyšný na 
svoju rabínsku múdrosť - sa mení na „dieťa", teda na človeka pokorného a jednoduchého, 
ktorý sa priznáva, či dokonca vyznáva: Ja sa za evanjelium nehanbím; veď ono je Božou 
mocou na spásu každému... V ňom sa totiž zjavuje Božia spravodlivosť z viery pre vieru."

Boli časy, keď sa Pavol viac ako za samotnú vieru v evanjelium hanbil za evanjelium ako 
za potupu vmietnutú medzi vnuknuté slová a učené slová múdrosti Izraela. Aby vymazal 
túto potupu,vpísanú do myslí nasledovníkov Nazaretčana, prenasledoval ich,uhasínajúc 
v nich zároveň slová evanjelia a v jednom aj život,presvedčený, že zvíťazí. Ale večné 
Slovo, ktoré žiadna ľudská či diabolská sila nemôže umlčať, ho zrazilo na zem na ceste 
do Damasku a opýtalo sa ho: „Prečo ma prenasleduješ?" Sk9,4;

Tí, čo potláčajú malé hlasy a potláčajú tých, čo hovoria v mene Božom a o ktorých oni, 
dnešní  vzdelanci,  vedia,  ako  ich  nazývali  v  Starom zákone  a  poznajú  ich  poslanie-
pretože títo sú a do konca časov ostanú Boží poslovia uprostred slepých davov - oni by sa  
mali veľa učiť a meditovať nad slovami „ma prenasleduješ", a mali by sa báť a triasť z  
toho, že prenasledujú Slovo.
V  Božom  nástroji  žije  Boh.  Nežije  tam  bežne,  ale  výnimočným  spôsobom.  Ľudská 
osobnosť je len oponou chrániacou činnú Veľsvätyňu, keďže Boh nie je nikdy nečinný 
na svojom tróne za oponou.

2Kr25,8-17  Keď nenásytné divoké hordy Chaldejcov po porážke  Izraelitov v hlavnom 
meste  podpálili  dom Boží  a  odviezli  bohatstvo  a  posvätné  predmety  z  chrámu,  keď 
mocné rímske légie podľa -  Mt24,2  - proroctva Ježiša Krista navždy zničili  chrám na 
vrchu Morja,na koho sa v skutočnosti vyrútili? Na budovu, kňažstvo, zariadenie chrámu 
alebo na nehmotné Súcno, ktoré v mysliach Izraelitov napĺňalo chrám Sebou?
-Mt27,45 -Vravím „v mysliach Izraelitov", pretože po tretej hodine v ten Prípravný deň, 
ktorý je priepasťou Milosrdenstva a priepasťou Zločinu, Boží Duch opustil Veľsvätyňu, 
takže sláva Svätostánku bola prázdna aj v čase kadidlovej obety. Ale Idea bola naďalej. 
A tá Idea bola všetkým  pre Izrael.



Koho  prenasledoval  nepriateľ?  Ľudí  a  kamene,  alebo  Ideu?  Ideu.  Aby  zasiahol  ľud, 
zasiahol Ideu. Zničil. Rozprášil.

Ô, biedni, biedni a povrchní ľudia - hoci ste praktizujúci katolíci, ste takí vlažní k Idei,  
ku kresťanstvu, k Cirkvi, ktoré sú Ideou a tá je silou, mocou, súdržnosťou, víťazstvom 
a  záchranou  proti  ľudským  aj  nadľudským  vojskám  posluhovačov  Draka  Dan7,7  - 
meditujte  nad  touto  veľkou  lekciou  pochádzajúcou  z  dávnych  vekov:  keď  lenivosť, 
hriech  alebo  súhlas  so  satanským  učením  dovolia,  aby  Boží  nepriatelia  a  duchovia 
zaútočili, zničili, rozprášili jedinú, svätú, pravú a večnú Ideu - Boha- v tom, čo ju hlása 
a  predstavuje,  potom  všetko,  hovorím  všetko  bude  rozprášené  a  zničené,  aj  to,  čo 
nechcete, aby bolo zničené: vaše osobné egoistické blaho, rodinné šťastie, pokoj,
ba niekedy aj sama rodina.

Povstaňte, ó, kresťania. 
Jedného dňa spiaceho Ježiša zobudili: „Pane, zachráň nás, hynieme!" 
Teraz však na vás volá Boh:
„Zobuďte sa, kresťania, pretože ak sa nezobudíte, zhyniete. 2Sam20,1. Búrka je nad vami." 
Starému  Izraelu  bolo  povedané:  „Každý'  1Kr  12,16. do  svojho  stanu,  Izrael!",  aby  sa 
zhromaždil na obranu náboženstva a vlasti. 

Na vás Ja volám: „Späť k tvojmu svätostánku,kresťanský ľud! K tvojej viere! K tvojmu 
Pánovi Ježišovi Kristovi!K Víťazke nad Satanom! Povstaň! Opäť zažni svetlo a oheň viery 
a  lásky,  vyzleč  si  príliš  telesný  odev,  ktorý  ťa  robí  tupým  a  lenivým,  a  obleč  si  
spravodlivosť!"Ty, ty sám sa musíš zachrániť. V tvojej vôli spočíva tvoje víťazstvo.Boh ťa 
nespúšťa z očí, ale už ťa nezachráni len svojou vôľou. Urobil to toľko ráz, ale ty si si z 
víťazstva spásy urobil schodík, aby si zostúpil do temnôt, chladu a neresti. 
Povedal som to na začiatku práce malého Jána.* 

Smiali ste sa, vysmievali aj preklínali krehký hlas, ktorý vám opakoval moje slová. 
Ale  mnohé  slová,  keďže  sú  božské,  sa  už  naplnili.  Nesmejte  sa,  nevysmievajte  a 
nepreklínajte pre ne. Prijmite ich. Chráňte seba, svoje rodiny, svoj pokoj, svoj blahobyt 
tým,že  budete  chrániť  božskú  Ideu,  Cirkev,  vieru.  Satan  a  jeho  sluhovia  sa  snažia 
zasiahnuť Ideu: Cirkev, vieru, čiže srdce, krv,dych, ktoré udržiavajú pri živote samotný 
váš život. Bolestný,áno. Namáhavý, áno. 
Ale ak by triumfoval Satan vo svete bez Boha, trikrát vám beda. Neviete! Nedvíham 
oponu nad hrôzou, ktorá už koná a zoraďuje šíky, aby zavelila do útoku. Ukazujem vám 
hore:  Nebesia,Boha;  ukazujem vám srdce Kresťanstva:  vatikánsky Rím;ukazujem vám 
svätostánok. Bráňte  ich,  aby  ste  boli  obránení.  A  dôkladne  meditujte  nad  mojimi 
slovami. A predovšetkým nebuďte podobní tým, čo sa hotujú prenasledovať Boha v Jeho 
Idei, v Rímskej cirkvi, vo viere, prenasledujúc Ježiša Krista v jeho krehkých hlasoch. 

Vravím, neprenasledujte Ježiša Krista. 



Pretože On vo svojej božskej spravodlivej  úprimnosti hovorí vám, ktorí utláčate jeho 
nástroje: „Prečo ma prenasleduješ?"Áno. Vy prenasledujete Jeho v tých, ktorým nedáte 
pokoj.  Áno.  Vy prenasledujete  Jeho  v  nich,  lebo  popierate,  že  v  nich  hovorí  Slovo, 
hovorí Svätý Duch, ktorý je autorom každého božského učenia.Napodobňujte druhú časť 
Pavlovho pozemského života, Ep3,5-6 keďže ho viete napodobňovať ako Šavla z Tarzu, z 
Benjamínovho kmeňa, farizeja a prenasledovateľa kresťanov. 

A nehanbite sa osvojiť si - vy, noví rabíni - veci viery a múdrosti, ktoré zatiaľ nepoznáte, 
nehanbite sa ich naučiť od krehkého hlasu. Sk 5,34; 22,3 V porovnaní s bohatým, mocným 
a  váženým  Gamalielom,svojím  prepychom  a  dvoranmi  pripomínajúcim  kráľa,  v 
porovnaní  s  touto  žijúcou knihou múdrosti  Izraela,  musel  mierny Učiteľ  z  Nazaretu 
pôsobiť  opovrhnutiahodne  v  očiach  Šavla  z  Tarzu,  ktorý  poznal  jeho  spoločenské 
postavenie, vyučovacie metódy a spôsob života... Keď mu však spadli šupiny farizejstva- 
nie zo zreničiek, ale z ducha - a po desaťročnom úsilí  Riml,  16-17  vnikol do múdrosti 
Evanjelia,  ktoré  je  „Božou mocou  na  spásu  každému,  kto  verí",  Pavol  spoznal,  že  v 
Evanjeliu „sa zjavuje Božia spravodlivosť z viery pre vieru".Táto spravodlivosť, ktorá sa 
stala  zrejmá  a  pochopiteľná  vďaka  dobrote  samotného  Božieho  Slova  milostivého  k 
vám,sa prejavuje v dare, ktorý vám krehký hlas dal v našom Mene.

Spravodliví milujú. Láska je svedo. Láska umožňuje spoznávať.Spravodliví veria. Majú 
neustály smäd po stále väčšej viere.Chápu, že poznanie je nesmiernou pomocou vo viere. 
Cítia, že viera je život, pretože je láskou. A láska je život, pretože je Bohom, Živým, 
ktorého prijali do svojho vnútra a oni sú prijatí v Bohu.

Takto sme po dlhej ceste dospeli k prvej vete dnešného diktátu: „Spravodlivý bude žiť z 
viery." A čím má spravodlivý detskejšie srdce, tým lepšie vie žiť z viery. Preto božský 
Učiteľ povedal:Mti8,3   „Ak sa neobrátite a nebudete ako deti,  nevojdetedo nebeského 
kráľovstva." Dieťa vie veriť. A pre túto svoju schopnosť veriť pozná Boha a zasluhuje si  
vlastniť ho a tešiť sa z neho večne, aj keď zomrie skôr, než sa stane učeným ako vy.

Naozaj, veľké vedomosti sú len príťažou pre spásu. Ak pre Lk 12,48 nič iné, tak preto, že 
„kto mnoho dostal, od toho sa bude mnoho požadovať" a „kto si nazhromaždil poklady 
na zemi,  Mt6,19-20 ťažko sa vyhne dobýjaniu zlodejov". Ale toto staré príslovie ste ešte 
nepoznali,  ani  neviete,  o  akých zlodejoch hovorím.  Vy ste  učení,  tak  sa  ich  snažte 
spoznať. Keď ich spoznáte, budete sa vedieť ubrániť smrti, ktorú vám oni ozbrojení chcú 
pripraviť.

Ale „malým deťom" nehrozí také nebezpečenstvo. Ony vedia„žiť z viery". Jednoducho. 
Dôverujú Pánovi a je povedané, že tí čo majú nádej v Pána, poznajú pravdu. Preto ony 
poznajú aj bez Múd 3,9 vedeckého poznania. Poznajú pre lásku žijúcu v nich a preto,lebo 
ich učiteľmi sú milosrdná láska a ich anjelský strážca.»



*Výraz malý Ján je najčastejšie meno Márie Valtorty, ktorá vďaka svojej spiritualite a poslaniu
je  prirovnávaná  k  veľkému  Jánovi,  apoštolovi  a  evanjelistovi.  Za  začiatok  práce  možno  považovať 
„diktát" z Veľkého piatku 23. apríla 1943, uvedený v diele
Zošity z roku 1943.

Mária Valtorta:LEKCIE K LISTU RIMANOM

Medžugorie
Jedna z vizionárov (Vicka) povedala, 
že Panna Mária Mária odporúča knihu Márie Valtorty , ak niekto chcel spoznať Ježiša.

Ďalšia vizionárka, Maria Pavlovic, uviedla, že Panna Mária povedala: 
"Ľudia môžu môžu čítať Evanjelium od Márie Valtorty".





26.februára 1948 pápež Pius XII povedal:
,Uverejnite toto dielo v takej forme,v akej je.
Nie je nutné uviesť názor na jeho pôvod,či je mimoriadny alebo nie.
Ten kto číta,ten pochopí...



 Pater Pio
Mária Valtorta patri k najvýznamnejším omilosteným dušiam.
Vo všetkej pokore sa plne odovzdala to služieb Ježišovi.
Svätý Páter Pio viac ako odporúčal svojej duchovnej dcére Elise Lucchiovej čítanie diel 
Márie Valtorty.
,,Ja vám to nie len odporúčam,ja vám to nariaďujem“

P.Elias Vella OFMConv.
Stretnutie s mystičkou.
Nedávno som sa dozvedel,že sa pripravuje slovenské vydanie mystických zážitkov Márie 
Valtorty.Je všeobecne známe,že jej neobyčajné zážitky vyšli vo viacerých jazykoch. Ako 
to už býva,jedni sú nadšení, keď počujú o súkromných zjaveniach,iní sú skeptickí.Nikto 
však nie  je povinný veriť  súkromným zjaveniam,keďže zjavenie  je  už obsiahnuté vo 
Svätom  písme.Ale  súkromné  zjavenia,hoci  nepridávajú  nič  podstatné  k  písmu,môžu 
mnohým ľuďom pomôcť na ich ceste za Pánom Ježišom a aj hlbšie pochopiť Písmo.
Ale skôr ako príjmeme určité súkromné zjavenie,musíme byť veľmi opatrní,lebo diabol 
ho môže zneužiť.Nie všetky súkromné zjavenia sú totiž pravé.Zdá sa však,že zjavenia 
Márie Valtorty treba brať vážne.Cirkev sa neponáhľa a vždy si vyhradzuje dostatočne 
dlhý čas,kým sa definitívne vyjadrí k pravosti súkromných zjavení.Môžem však s istotou 
povedať,že pre mnohých ľudí boli knihy Márie Valtortyna veľký duchovný úžitok.
A tak len blahoželám tým,ktorí sa podujali na toto dielo.
Nech knihy Márie Valtorty pomôžu mnohým lepšie pochopiť nevýslovnú Ježišovu lásku,
ktorú nám dokázal svojim utrpením a umučením.
P.Elias Vella OFMConv.
Malta,21,1, 2008

Biskup Danylak
Toto dielo je úplne bez mravných a doktrinálnych chýb,
svedčí Pius XII (1948)
imprimatur arcibiskupa Soos Pakiam M. z Trivandrum, India, za preklad Malayalam
(1993), schválenie arcibiskupa george H. Pearce (1987), bývalý arcibiskup Suva, Fidži, a 
plné
potvrdenie biskupa rímskeho Danylak, STL, DAD (2001).



Sluha Márie otec Gabriele Roschini ods 1900-1977), 
zakladateľa teologickej fakulty Marianum (1950) .

Roschini bol doktor filozofie a majster v posvätnejteológie. [ 4 ]
Založil časopis  Marianum v roku 1939 a režíroval ho tridsať rokov. Vroku 1950, v 
dobe pápeža Pia XI I [ 5 ] založil Marianum,bohosloveckú fakultu ,v ktorej je teraz 
pontifikální inštitút.

Spočiatku Roschini bol skeptický k Márii Valtorte k autentickosťi diela, ale po
štúdiu prác ocenil dielo ako súkromné zjavenie. 

Napísal o Valtorte:
" Musím úprimne prizna , že mariologia nachádzajúca sa v spisoch MarieValtorty", ,ť  
bola  pre  m a  skuto ným  objavom.  Žiadna  iné  Marianske  dielo,  dokonca  aniň č  
celkový sú et všetkých spisov o som ítal a študoval neboli schopné ,aby mi takč č č  
jasne, kompletne,jasne, a fascinujúco  dali jednoduchý a úžasný obraz  k spozniu  
Márie, v Božie dielo. " [ 14 ]

Roschini  bol  prítomný na  pohrebe v  ktorom boli  jej  pozostatky  premiestnené  z 
Viareggio na Santissima Annunziata ,bazilika vo Florencii v roku 1973.


